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Odpowiadajac na Pana interpelacje w sprawie przycinania koron drzew, przekazang 
przez Pana Jakuba Koska, Przewodniczacego Rady Miasta Krakowa 24 lipca 2024 r., uprzejmie 
informuje, Ze drzewa rosnace na terenie Gminy Krakéw stanowia dobro wspdlne szczegdlnie 
cenne w dobie zmieniajacego sie klimatu i wzrostu temperatur powietrza oraz nieregularnych 
opadéw atmosferycznych. Drzewa wptywaja korzystnie na obnizenie temperatury otoczenia, 
a tym samym na lepsze samopoczucie mieszkaricdw i stan ich zdrowia zaréwno fizycznego, jak 
i psychicznego. Ponadto sprzyjaja retencjonowaniu wody w glebie, co z kolei przektada sie na 
wiele korzysci przyrodniczych. 

Przeprowadzona analiza nastonecznienia przy uzyciu Miejskiego Systemu Informacji 
Przestrzennej (dostepnego pod linkiem htips://krakow.simplveeo.pl/#/) wykazata, ze 
ograniczony dostep sSwiatta stonecznego do budynkéw nr 5 przy ul. Kantora oraz nr 22 
przy ul. Wileniskiej - zwtaszcza mieszkan znajdujacych sie w dolnych kondygnacjach - w gtownej 
mierze wynika z uktadu urbanistycznego, tj. okalajacych budynkéw. Z uwagi na to 
przeprowadzenie radykalnych cieé drzew nie przyniesie zamierzonego efektu lub bedzie on 
krétkotrwaty. 

Przytoczona winterpelacji podobna prosbasprzed 10 lat oraz przeprowadzone wéwczas 
ciecia nie stanowia w ocenie Zarzadu Zieleni Miejskiej wystarczajacego argumentu dla 
koniecznosci wykonania kolejnych cie¢ na drzewach. Z uptywem czasu drzewa te urosty, 
podwajajac swoja mase, a wraz z wiekiem zmniejszyta sie ich zdolnoé¢ do zabliZniania ran. 
Drzewa w fazie mtodosci lepiej znosza ciecia. W ciagu ostatnich lat zmienito sie réwniez 
podejscie do wykonywania cie¢ na drzewach w kierunku ograniczenia interwencji w rozwdgj 
drzewa. Kazde ciecia wptywaja negatywnie na stan fitosa nitarny drzew, prowadzac w efekcie do 
obumierania korzeni i nieodwracalnego ostabienia drzewa lub jego zamierania.



Ponadto ograniczenia w zakresie wykonywania zbyt silnych cie¢ wynikaja z regulacji 

ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody (Dz.U. 2023 poz. 775 z pdz. zm.) zawartych 

w art. 87a pkt. 2: 

~Prace w obrebie korony drzewa nie mogq prowadzic do usuniecia gatezi w wymiarze przekraczajgcym 

30% korony, ktora rozwineta sie w catym okresie rozwoju drzewa, chyba ze majq na celu: 

1) usuniecie gatezi obumartych lub nadtamanych; 

2) utrzymywanie uformowanego ksztattu korony drzewa; 

3) wykonanie specjalistycznego zabiegu w celu przywrdceniu statyki drzewa.” 

Aktualne podejscie do wtasciwej pielegnacji drzew nie zawsze pozwala na rozwigzanie 

zadowalajace wszystkich mieszkancéw. Majac na uwadze wystepowanie tego rodzaju sytuacji, 

Zarzad Zieleni Miejskiej w Krakowie szczegdlnie starannie planuje nowe nasadzenia, zaréwno 

w kwestii wyboru gatunku nasadzen, jak i ich lokalizacji, tak aby w przysztosci uniknaé 

podobnych interwenciji. 

Kazde zgtoszenie wptywajace do ZZM (droga telefoniczna, e-mailowa lub pisemna) jest 

rozpatrywane indywidualnie w oparciu o obowigzujace przepisy oraz potrzeby mieszkancow. 

Wskutek zgtoszenia mieszkancéw budynku nr 5 przy ul. Kantora (wniosek przekazany 

za posdrednictwem Rady i Zarzadu Dzielnicy Il Pradnik Czerwony) Zarzad Zieleni Miejskiej 

w Krakowie przeprowadzit wizje lokalna. W lipcu br. przeprowadzono prace pielegnacyjne 

w koronach drzew rosnacych pomiedzy budynkami nr 5 i 7 przy ul. Kantora, polegajace na 

usunieciu suchych gatezi oraz przycieciu gatezi kolidujacych z elewacja budynku. Aktualnie 

przedmiotowe drzewa sa w dobrej kondycji fitosanitarnej, bez zewnetrznych oznak 

chorobowych lub wypietrzen gruntu wokét systeméw korzeniowych swiadczacych o ostabionej 

statyce drzew, nie zachodzi réwniez kolizja z infrastruktura. Natomiast w czasie 

przeprowadzonej 26 lipca 2024 r. wizji terenowej przy budynku nr 22 przy ul. Wilenskiej nie 

stwierdzono w koronach gatezi obumartych lub nadtamanych, ktére wymagatyby interwencji. 

Drzewa sa w dobrej kondycji fitosanitarnej. Krzewy rosnace przy ww. budynku zostang 

przyciete do konca lipca br. W tym samym terminie zostang usuniete samosiejki drzew 

znajdujace sie w ww. lokalizacji. 

Wskazane w interpelacji Pana Radnego osiedla, tj. Olsza Il, Ugorek, Wieczysta stanowia 

tereny o bardzo duzejpowierzchni, ktére nie znajduja sie w catosci w utrzymaniu Zarzadu Zieleni 

Miejskiej w Krakowie, wobec czego jednostka ta nie moze odnies¢ sie kompleksowo do 

problematyki pielegnacji zieleni w tych lokalizacjach. 

Otrzymuja: 

1. Adresat 

2. Zarzad Zieleni Miejskiej w Krakowie 

3. Biuletyn Informacji Publicznej 

4. Aa


